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Agneta Johansson (M) ersätter Eva Ingrid Katarina Rüdlinger 
(M) 
Göran Kindvall (M) ersätter Conny Gabrielsson (L) 
Arslan Bicen (M) ersätter Elisabeth Johnson (M) 
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Sammanträdet inleddes kl 17 med en sluten del, som inte är öppen 
för allmänheten. Den delen av protokollet publiceras inte på 
Meetings plus, men finns att ta del av hos förvaltningen. 
Sammanträdets öppna del inleds med allmänhetens frågestund. Sju 
medborgare närvarande på frågestunden. De tog bland annat upp 
följande frågor: 

 Säkerställer förvaltningen att hemtjänstpersonal i egen regi 
har körkort? 

 Det är dåligt skyltat på Skärholmsvägen och Ekholmsvägen, 
både hastighetsbegränsningen och det faktum att det finns en 
skola där. 

 Skärholmens lokala politiker borde besöka seniorboendets 
aula och genomföra en paneldiskussion där. 

 Förvaltningen tackades för den nya och fina bryggan vid 
Fiskarfjärdsstranden. 

 Det borde finnas fler fältare ute kvällstid. 
 En medborgare bjöd in till Sätraveckornas politiska debatt 

den 17 juni. 
 En medborgare presenterade sitt medborgarförslag. 
 En medborgare frågade om staden följer upp hur det går för 

de nyligen ombildade fastigheterna i stadsdelen. 
  
Efter allmänhetens frågestund återupptogs sammanträdet kl 19.20 
enligt nedan 
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§ 16 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Johan Kling (C) och Salar Rashid (S) utsågs att justera dagens 
protokoll §§ 16- 48. Justering sker digitalt den 31 mars 2022. 
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§ 17 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
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§ 18 
Fyll stadsdelens plaskdammar även vintertid för att på så 
sätt skapa skridskobanor för alla små  
- medborgarförslag 
SKHLM 2022/61 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 661905 Fyll stadsdelens plaskdammar även vintertid 
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§ 19 
Medborgarförslag om att Stockholms stad snarast bör 
inrätta en vetenskapligt baserad koldioxidbudget  
- medborgarförslag 
SKHLM 2022/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 661875 medborgarförslag inkl tillägg, maskat 
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§ 20 
Medborgarförslag om att införa en gemenskapsplats med 
utlåning, utbildningsaktiviteter och sociala möten i 
Skärholmen  
- medborgarförslag 
SKHLM 2022/123 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden skickar medborgarförslaget till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/123-2 Medborgarförslag. 
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§ 21 
Mer rekreation och bättre tillgänglighet i Sätraskogen  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2021/245 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det har inkommit ett medborgarförslag till Skärholmens 
stadsdelsnämnd avseende området kring Varpaängen, Sätra varv 
och Sätravik i Sätraskogen. Förslaget omfattar anläggning av 
avgiftsbelagd parkeringsplats på båtuppläggningsplatsen, 
anläggning av bad- och grillplats i Sätravik där Ellevio röjt skog 
och markförlagt 420 kV kraftledning, samt utökning av 
discgolfbanan på Varpaängen. 
Förvaltningen föreslår att inte gå vidare avseende anläggning av 
avgiftsbelagd parkeringsplats Sätra varv, då ytan ligger utanför 
förvaltningens rådighet och detaljplanen inte medger 
parkeringsändamål. Förvaltningen föreslår vidare att inte gå vidare 
med att avsätta en större yta på Varpaängen som driving range för 
discgolfverksamheten, då de discgolfare som förvaltningen varit i 
kontakt med ser att de befintliga ytorna redan i nuläget kan 
användas som driving range så länge det sker med hänsyn till övriga 
besökare och användare. Förvaltningen föreslår slutligen att inte gå 
vidare med anläggning av bad- och grillplats vid Sätravik med 
anledning av de begränsningar i markanvändning som 
kraftledningen medför samt platsens otillgängliga karaktär. Behov 
av utveckling av grillplatser tas omhand inom budgetuppdraget 
Stockholm vid vatten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/245-5 (Godkänd - R 1) Förbättringar 
Sätraskogen. 

 SKHLM 2021/245-6 (Godkänd - R 1) Bilaga 1 rekreation 
Sätra. 

 SKHLM 2021/245-7 (Godkänd - R 1) Bilaga 2 
Återställningsplan_Sätraskogen_20190515. 
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§ 22 
Förslag om att förbjuda bensindrivna lövblåsare i 
parkvården  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2021/877 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen tog den 31 oktober emot ett medborgarförslag om att 
förbjuda användning av bensindrivna lövblåsare med hänsyn till 
hälso- och miljöaspekter. Som exempel lyfter förslagsställaren 
förbud som har införts i flera städer i USA samt avrådan som gäller 
i Tyskland. 
Förvaltningen välkomnar engagemanget som frågor kring miljö och 
hälsa väcker och instämmer i att utbyte till eldrivna arbetsmaskiner 
utgör en del i arbetet med klimatomställning. Förvaltningen har 
nyligen köpt in tre eldrivna lövblåsare till stadsmiljöverksamheten 
under 2021 och användandet av dessa kommer att utvärderas under 
2022. Förvaltningen bevakar utvecklingen av ny teknologi i syfte 
att helt fasa ut bensindrivna arbetsmaskiner under de kommande 
åren eller så fort detta är möjligt. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/877-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
förbjud bensindrivna lövblåsare 

 SKHLM 2021/877-4 medborgarförslag förbjud bensindrivna 
lövblåsare maskat. 

 
 
  

Sida 11 (60)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-03-24 

§ 23 
Månadsrapport per februari  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/162 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag på 
månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar budget i balans för 2022 efter 
åtgärder, budgetjusteringar, prestationsförändringar och 
resultatöverföringar. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 666479 (Godkänd - R 1) Månadsrapport per februari 2022 
 666476 Bilaga 1 - månadsrapport per feb 2022 
 664232 Bilaga 2 ub071a feb 2022 
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§ 24 
Presentation av satsningar på barn som utsätts för 
påtryckningar och utnyttjas av kriminella unga vuxna, 
samt stöd till deras föräldrar  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/901 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar 
1. att stärka de sociala insatsgruppernas arbete i Skärholmen. Unga 
som vill ha stöd för att lämna en kriminell livsstill ska få komma i 
kontakt med socialtjänsten inom 24 timmar. 
2. att förvaltningen redovisar arbetet kring den gemensamma 
fältarorganisationen med Hägersten-Älvsjö med ett fokus på fler 
fältade timmar i stadsdelen. 
3. att utveckla det pågående samarbetet med civilsamhället samt 
inom ramen för fritidsverksamheten utveckla den uppsökande 
verksamheten för stadsdelens föräldrastödsprogram. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen behandlar en skrivelse från 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ. 
Författarna till skrivelsen efterfrågar en presentation av satsningar 
på barn som utsätts för påtryckningar och utnyttjas av kriminella 
unga vuxna, samt stöd till deras föräldrar. 
Förvaltningen har ett väl utvecklat arbete avseende främjande och 
förebyggande insatser för barn, unga och deras familjer. Insatserna 
är organiserade i avdelning stadsmiljö, medborgarservice och öppen 
verksamhet i främjande och förebyggande enheten samt i 
socialtjänstavdelningens barn- och ungdomsenhet och i 
resursenheten. 
De förebyggande insatserna delas in i olika nivåer där varje nivå 
riktar sig till olika målgrupper. Den universella nivån riktar sig till 
alla i en population, den selektiva nivån riktar sig till riskgrupper 
eller riskmiljöer och den indikerade nivån riktar sig till individer 
med identifierade behov. Förvaltningens insatser utgår från de olika 
nivåerna, det kan till exempel vara föräldrastödsprogram, 
skolsociala insatser eller sociala insatsgrupper. 
De metoder och arbetssätt som används är kunskapsbaserade och 
bygger på forskning och/eller beprövad erfarenhet, samt att 
insatserna utgår från kunskap om risk- och skyddsfaktorer för barn 
och unga. 
Ett samlat stöd till barn, unga och deras föräldrar kräver ofta goda 
samverkansformer såväl internt som externt. För att insatserna ska 
ge så bra resultat som möjligt behövs struktur i form av tydlig 
arbetsfördelning och rutiner för samverkan mellan verksamheter. 
Förvaltningen arbetar kontinuerligt för att utveckla och upprätthålla 
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samarbeten mellan olika verksamheter kring barn och unga. 
Övergripande skriftliga samverkansöverenskommelser, 
vägledningar och handlingsplaner utgör ett stöd i arbetet 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Skärholmens 
stadsdelsnämnd ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
 Ordförande Johan Kling (C) yrkar på stadsdelsnämndens förslag 
till beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Förslag till beslut, Skärholmens stadsdelsnämnd. 

Sida 14 (60)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-03-24 

 
Bilaga, förslag till beslut, Skärholmens stadsdelsnämnd 
 2022-03-24 

  
Presentation av satsningar på barn som utsätts för 
påtryckningar och utnyttjas av kriminella unga vuxna, samt 
stöd till deras föräldrar. 
Dnr SKHLM 2021/901 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
  

  

Förslag till beslut: 
  
  
1. att stärka de sociala insatsgruppernas arbete i Skärholmen. Unga 
som vill ha stöd för att lämna en kriminell livsstill ska få komma i 
kontakt med socialtjänsten inom 24 timmar. 
2. att förvaltningen redovisar arbetet kring den gemensamma 
fältarorganisationen med Hägersten-Älvsjö med ett fokus på fler 
fältade timmar i stadsdelen. 
3. att utveckla det pågående samarbetet med civilsamhället samt 
inom ramen för fritidsverksamheten utveckla den uppsökande 
verksamheten för stadsdelens föräldrastödsprogram. 
  
 
Vi vill börja med att tacka förvaltningen för ett utförligt redovisat 
svar. Vi ser positivt på flera utav de insatserna som nämns i 
förvaltningens svar. Många av de insatser som förvaltningen 
nämner har utvecklats under vår tid vid makten. Vi vill poängtera 
att insatserna är väl behövliga. Det är dock inte metod och verktyg 
för att stävja kriminalitet som vi är oense om. Det är passiviteten till 
att låta socialtjänsten hamna efter. Ingen ung ska dras in i 
kriminalitet, det som är fundamentalt för att uppnå detta mål, är att 
öka barn och ungdomars framtidstro och tillit till samhället. Detta 
gör man bäst genom att stärka och trygga upp barn och ungas 
miljöer. Socialtjänstens förebyggande insatser ska prioriteras och 
samarbete med andra delar av samhället som polis, skola, 
fritidsklubbar och föreningsliv ska stärkas. Stöd till föräldrar är en 
viktig del.  
En stor del av detta måste vara det uppsökande arbetet som måste 
vara systematiskt och trygghetsskapande. I en stadsdel som 
Skärholmen behövs det särskilda insatser för att nå unga som 
riskerar att hamna i kriminalitet. Här spelar särskilda insatsgrupper 
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en viktig roll men även de förebyggande insatserna som förhindrar 
på ett tidigt stadium att barn och unga rekryteras till kriminella 
gäng. Fler unga som befinner sig i riskzon behöver 
livsstilsförändrande insatser för att komma in i sysselsättnings, 
studier, hälsa, drogfritt liv och socialt nätverk. Detta arbete behöver 
fortsätta och utvecklas. Kostnadsfri föräldrarrådgivning till föräldrar 
med barn upp till 18 år är ett viktigt verktyg och 
segregationsdämpande insats som kan underlätta till integration. 
Antalet fältassistenter behöver öka och deras uppsökande arbete 
intensifieras. Deras närvaro behövs i otrygga och centrumnära 
miljöer. Vi hoppas även att när fritidsverksamheten kommer på 
plats och är i fullgång så kan fritidsverksamheten vara en viktig 
funktion och ett kugghjul i stadsdelens förebyggande arbete. Det är 
otroligt viktigt att vi har bra fritidsgårdar med plats för aktivitet, där 
våra ungdomar känner sig trygga, blir sedda och kan utvecklas. Vi 
vill att allvarsamtalen ska ske i enlighet med 24 timmars intervall. 
Polisen behöver öka sina resurser och prioritera den här typen av 
insatser. Polisen behöver även som vi tidigare nämnt, utöka 
dialogen med stadsdelens barn och unga eftersom vi politiker har 
mottagit kritik av polisens bemötande av unga i stadsdelsområdet. 
Deras upplevelse är att polisen behandlar de negativt, visiterar eller 
stoppar de utan någon som helst anledning. Färre invånare ska 
känna sig otrygga i Skärholmen. Politiken behöver stödja de 
positiva reaktiva handlingarna och aktiviteter. Flera vill involvera 
sig för att vända utvecklingen. Runt om i Sverige organiserar sig 
föräldrar (framförallt mammor) tillsammans med civilsamhälle, 
polis, skola och socialtjänst för att få ett slut på våldet. Vi som 
beslutsfattare måste alltid uppmuntra sådana initiativ. Det är bara 
samhället tillsammans med alla dessa grenar som kan hindra 
nyrekryteringen och få ett stop på den organiserade kriminaliteten. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/901-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse. 
 SKHLM 2021/901-1 Skrivelse; Presentation av satsningar på 

barn som utsätts för påtryckningar och utnyttjas av 
kriminella unga vuxna, samt stöd till deras föräldrar. 
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§ 25 
Skrivelse om indragna uppföljningar av barn under 
pandemin  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/1042 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har i en skrivelse från Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ fått i uppdrag att besvara 
om förvaltningen följt upp barn och unga som bor i familjehem 
genom fysiska besök under pandemin. 
Förvaltningen följer Socialstyrelsens rekommendationer samt 
stadens riktlinjer om att följa upp samtliga placerade barn och unga, 
oavsett placeringsform, vid möten som sker fysiskt på plats i 
samband med övervägande av behov av fortsatt vård enligt LVU 
och enligt SoL. Förvaltningen har prioriterat detta arbete även under 
pandemin. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1042-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse 
 SKHLM 2021/1042-1 Frågor att besvara; 1. Har stadsdelen 

följt upp alla placerade barn i familjehem fysiskt under 
pandemin och hållit enskilda barnsamtal? 2. Kan SDF 
garantera att placerade barn får de uppföljningar.... 
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§ 26 
Öppna ett fritidsbibliotek i Skärholmen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/900 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens svar på skrivelsen om att starta 
ett fritidsbibliotek i Skärholmens stadsdelsnämndsområde med 
följande tillägg: 
"Att inkludera fritidshjälpmedel för personer med 
funktionsnedsättningar med behov av sådana i fritidsbiblioteket." 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ har inkommit till förvaltningen. Skrivelsen 
avser möjligheten att starta ett fritidsbibliotek i Skärholmens 
stadsdelsnämndområde. Ett fritidsbibliotek är plats där människor i 
alla åldrar kan låna skridskor, pulkor, skidor, metspön, fotbollsskor, 
flytvästar, hjälmar, skateboards, brädspel och annan 
fritidsutrustning som kan uppskattas och användas i syfte att utöva 
idrott, lek och rekreation. 
Fritidsbiblioteket ska vara gratis, tillgängligt och enkelt att låna för 
alla, och gärna ligga på central plats. 
Förvaltningen är positiv till förslaget om att starta ett 
fritidsbibliotek. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
 Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut med tillägget "Att inkludera fritidshjälpmedel för personer 
med funktionsnedsättningar med behov av sådana i 
fritidsbiblioteket" . Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens med tillägget "Att inkludera 
fritidshjälpmedel för personer med funktionsnedsättningar med 
behov av sådana i fritidsbiblioteket" samt Socialdemokraternas, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till förvaltningens 
förslag till beslut med tillägget "Att inkludera fritidshjälpmedel för 
personer med funktionsnedsättningar med behov av sådana i 
fritidsbiblioteket. 
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Bilaga 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-03-24 
  
Öppna ett fritidsbibliotek i Skärholmen 
  
Dnr SKHLM 2021/900 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut 
2. Att inkludera fritidshjälpmedel för personer med 

funktionsnedsättningar med behov av sådana i 
fritidsbiblioteket 

3. Att därutöver anföra följande 
 
Vi vill tacka förvaltningen för svaret. Vad man väljer att benämna 
den här typen av insatser är oväsentligt för oss, utan det viktiga för 
oss är att den här typen av insatser ska finnas. Att öppna ett 
fritidsbibliotek i Skärholmen ger fler barn och unga möjligheten till 
aktivitet och delaktighet. För många som bor i Skärholmen är både, 
vad gäller medlemsavgifter till föreningar och utrustning väldigt 
kostsamt. Ett fritidsbibliotek där människor i alla åldrar kan låna 
skridskor, pulkor, skidor, metspön, fotbollsskor, flytvästar, hjälmar, 
skateboards, brädspel och annan fritidsutrustning kan vara en 
bidragande faktor till att öka integrationen och bryta segregationen. 
Oppositionen har varit drivande i att starta fritidsbibliotek i 
Stockholm och anser att detta är ett bra sätt att få fler att kunna delta 
i fritidsaktiviteter och att samtidigt dela på saker man använder 
sällan. 
  
Vi ser det också som väldigt positivt att förvaltningen ser över 
möjligheter att fler arbetstillfällen skapas för målgrupper som står 
långt ifrån arbetsmarknaden och/eller omfattas av daglig 
verksamhet eller är i behov av praktikplats. 
  
Vi vill dock lägga till en del i detta förslag om ett fritidsbibliotek. 
Vi vet att personer med funktionsnedsättning har en mindre aktiv 
fritid än andra och det främsta skälet är att de inte har råd, speciellt 
kvinnor med funktionsnedsättning har sämre ekonomi än övriga i 
landet vilket är oacceptabelt. Vi vill att fritidsbiblioteket även ska 
tillhandahålla fritidshjälpmedel som regionen inte skriver ut så att 
personer med funktionedsättningar i behov av sådana inte 
exkluderas. Det kan handla om exempelvis ramper, strandrullstolar, 
liftar, cyklar som kan ta rullstolar m.m. Dessa fritidshjälpmedel kan 
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nyttjas av såväl privatpersoner som av föreningslivet för att kunna 
tillgängliggöra sina aktiviteter och evenemang. 
Om vi inkluderar fritidshjälpmedel i fritidsbibliotek/sportotek kan 
vi motverka strukturella skillnader i livsvillkor och minska riskerna 
för att personer som lever med funktionsnedsättningar drabbas av 
ohälsa och sämre livskvalité. Vi tror att ett 
fritidshjälpsmedelsbibliotek är en viktig del i det arbetet. 
  
Vi hoppas nu att majoriteten ser till att ett Sportotek slutligen 
hamnar i Skärholmen och att det även inkluderar fritidshjälpmedel - 
i och med att Skärholmens stadsdelsförvaltning har sökt medel för 
en sådan verksamhet. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/900-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse: 
Öppna ett fritidsbibliotek. 

 SKHLM 2021/900-1 Skrivelse; Öppna ett fritidsbibliotek i 
Skärholmen. 
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§ 27 
Medborgarförslag om önskemål att anlägga någon form 
av utegym eller parkourträning på en del av grusplanen 
utanför Ålgrytehallen  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/30 
 

Beslut  
Ärendet bordläggs till nästkommande sammanträde. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade vid sammanträdet 27 maj 2021 att ge 
förvaltningen i uppdrag att utreda lämplig parkmark nära bebyggt 
område för ett nytt utegym och/eller parkourbana i Bredäng. 
Förvaltningen konstaterar att det redan finns två etablerade utegym i 
Bredäng, samt att ett tredje är projekterat i och med anläggandet av 
Skådebanans utegym, och ser därmed inte att det finns behov av 
ytterligare utegym. Skådebanans utegym kommer vara belyst samt 
ligga i direkt anslutning till bebyggd miljö och bedöms därmed 
kunna upplevas tryggare att använda än utegymmen vid Bredängs 
camping samt Mälarhöjdsbadet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att ärendet bordläggs till 
nästkommande sammanträde och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/30-11 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
önskemål att anlägga någon form av utegym eller 
parkourbana vid Ålgrytehallen. 

 SKHLM 2021/30-5 Spontanträning Bredäng maskat. 
 SKHLM 2021/30-7 (Godkänd - R 1) Spontanidrott grusplan 

Ålgrytehallen. 
 SKHLM 2021/30-10.1 Kopia av Kopia av §13 den 27 maj 

2021, Skärholmens stadsdelsnämnd Svar på 
medborgarförslag om önskemål att anlägga någon form av 
utegym eller parkourträning på en del av grusplanen utanför 
Ålgrytehall 
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§ 28 
Medborgarförslag om att snygga till gångtunnlarna i 
Skärholmsområdet med exempelvis mosaik och 
återvunnet porslin  
- beslutsärende 
SKHLM 2020/804 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag om att snygga till gångtunnlar i 
Skärholmsområdet, behandlades på stadsdelsnämndens 
sammanträde den 27 maj 2021. Nämnden gav förvaltningen i 
uppdrag att undersöka om förslaget kunde finansieras genom den så 
kallade enprocentsregeln, i samarbete med Stockholm konst och 
trafikkontoret. 
Förvaltningens utredning visar att inga tunnlar finns planerade i de 
aktuella konstprogrammen inom enprocentsmedel. Förvaltningen 
har dock fortsatt kontakt med exploateringskontoret och Stockholm 
konst i syfte att bevaka framtida möjligheter till projekt genom 
enprocentsregeln. Förvaltningen har även undersökt andra 
möjligheter till samfinansiering och samarbete. Förvaltningen, 
Stockholm konst, trafikkontoret och exploateringskontoret befinner 
sig för närvarande i en process kring två konstprojekt. 
Förvaltningens roll i processen har både varit att ta fram en 
prioritering av gångtunnlar utifrån ett trygghetsperspektiv, samt att 
lyfta in medborgarförslaget och Skärholmsbornas intresse för 
offentlig konst. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 658917 (Godkänd - R 1) återrapportering avseende 
medborgarförslag om att snygga till gångtunnlar i 
Skärholmsområdet 
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§ 29 
Vattenkvaliteten vid Sätrastrandsbadet  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/1058 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
2. Skärholmens stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att 
anlägga en flytbrygga på den norra delen av stranden i syfte 
att möjliggöra bad längre ut från land, där vattenkvaliteten är 
bättre, samt sätta upp ytterligare förbudsskyltning mot att 
mata gässen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sätrastrandsbadet har många besökare sommartid. Under 2021 
beslutade Europeiska miljöbyrån att klassificera kvaliteten på 
badvattnet vid norra delen av Sätrastrandsbadet som dålig, eftersom 
provtagningen under de föregående fyra åren vid ett flertal tillfällen 
visat höga halter av fekala bakterier. Därmed rekommenderar 
staden avrådan från bad på den norra delen av stranden. 
Förvaltningen genomförde under 2021 en utredning för att klarlägga 
den föroreningskälla som orsakat förhöjda bakteriehalter vid 
Sätrastrandsbadet under ett flertal år. Utredningen visar att en 
sannolikt betydelsefull föroreningskälla är gässen och att åtgärder 
bör vidtas för att begränsa gässen på badstranden. 
Trafikkontoret planerar för ökad skyddsjakt av gäss under 2022 på 
Sätrastrandsbadet. Förvaltningen har utrett vilka åtgärder som 
därutöver skulle kunna vidtas och föreslår att en flytbrygga anläggs 
vid den norra delen av stranden för att möjliggöra bad längre ut från 
land, där vattenkvaliteten är bättre. Förvaltningen föreslår även 
ytterligare förbudsskyltning mot att mata gässen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör bifall därtill. 

  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1058-1 (Godkänd - R 1) Vattenkvaliteten vid 
Sätrastrandsbadet. 

 SKHLM 2021/1058-2 (Godkänd - R 1) Bilaga 1 Resultat 
utökad provtagning Sätrastrandsbadet 2021. 
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§ 30 
Tillförordnad medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) i 
Skärholmens stadsdelsnämnds verksamhetsområde  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/130 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar att utse Emilie Engbo till 
tillförordnad medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) för 
nämndens verksamhetsområde. Tillförordnandet gäller till en ny 
MAS är rekryterad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden ska utse en person med funktionen medicinskt ansvarig 
sjuksköterska (MAS) för nämndens verksamhetsområde. 
Funktionen är fastslagen i hälso- och sjukvårdslagen (2017:30) och 
där fastslås att MAS ska ansvara för att den hälso- och sjukvård som 
bedrivs är ändamålsenlig och av god kvalitet. MAS ska också tillse 
att det finns ändamålsenliga rutiner för hälso- och sjukvårdsarbetet. 
Befattningen MAS kan inte anförtros annan än en legitimerad 
sjuksköterska. 
Skärholmens stadsdelsnämnd har tillsammans med nämnden i 
Älvsjö-Hägersten-Liljeholmen haft en person anställd med 
befattningen MAS, den personen har nu gått i pension och medan 
förvaltningen gör en översyn av organisationen och rekryterar en ny 
MAS behöver en tillförordnad MAS utses. Emilie Engbo är idag en 
av tre enhetschefer på Sätra vård- och omsorgsboende och tillika 
verksamhetschef för hälso- och sjukvården. Hon är också 
legitimerad sjuksköterska och väl förtrogen med uppdraget som 
befattningen innebär. Förvaltningen föreslår därför nämnden att utse 
Emilie Engbo till tillförordnad MAS för nämndens 
verksamhetsområde under tiden som översyn och rekrytering pågår. 
Tillförordnandet föreslås gälla tills en ny MAS är rekryterad. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/130-1 (Godkänd - R 1) Tillförordnad 
medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) i Skärholmens 
stadsdelsnämnds verksamhetsområde. 
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§ 31 
En världsstad i miniatyr  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/139 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar att anta visionen Skärholmen 
2040 – En världsstad i miniatyr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Skärholmens stadsdelsnämnds verksamhetsplan för år 2021 gavs 
förvaltningen i uppdrag att bryta ned Stockholms stads vision för år 
2040, Möjligheternas Stockholm, och konkretisera dess innebörd 
för Skärholmens stadsdelsnämndsområde. Detta i syfte att skapa en 
tydligare målbild för Skärholmens stadsdelsnämndsområdes 
utveckling i linje med Stockholms stads vision. Resultatet En 
världsstad i miniatyr beskriver hur Skärholmens 
stadsdelsnämndsområdes unika kvaliteter och potential år 2040 har 
tagits tillvara och utvecklats med fokus på stadsmiljö, utbildning, 
kultur, friluftsliv och idrott samt näringsliv. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
 Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut: förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Carl Henrik Kaldaras (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
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Tjänstgörande ersättaren Jamila Hassan Khali (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-03-24 
  
Skärholmen 2040 – En världsstad i miniatyr 
  
Dnr SKHLM 2022/139 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut  
  
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
Att därutöver anföra 
 
Oppositionen välkomnar i stora drag visionsdokumentet för 
”Skärholmen 2040 – En världsstad i miniatyr”. Det är glädjande att 
det finns en tydlig målbild för vad Skärholmen ska vara till 2040. 
Det är även välkommet att Skärholmens stadsdelsnämnd är en av de 
första att tydligt arbeta med visionsdokument. Vi vill berömma 
Stadsdelsförvaltningen för namnvalet på dokumentet. Det 
överensstämmer med målbilden att Skärholmen ska vara en förebild 
för öppenhet, mångfald, möjligheter för alla oavsett bakgrund och 
förmåga. Stadsdelen ska genomsyras av hållbarhet samt vara nära 
till kultur och natur. Hade vi suttit i majoritet så hade detta 
dokument vilat på en annan vision för Stockholm. Ett Stockholm 
för alla. Vi som opposition ställer stor vikt på att staden ska ställa 
hållbarhetsfrågor högst upp på agendan. 
För ett blomstrande förenings- och kulturliv, som målbilden 
beskriver, krävs också förstärkning i form av insatser och resurser 
riktat mot barn och ungdomars fritid och det förebyggande arbetet. 
  
Vad gäller tillgången till jobb och vägen till egenförsörjning är det 
avgörande att arbeta för att nå och möjliggöra för utrikesfödda 
kvinnor som står långt från arbetsmarknaden att komma i arbete, 
också för att minska barnfattigdomen som vi vet är utbredd även i 
vår stadsdel. Etableringstiden för nyanlända kvinnor är fortfarande 
lång jämfört med männens. Det slår mot den ekonomiska 
jämställdheten i stadsdelen, därför vill vi utöka de framgångsrika 
satsningarna på den uppsökande verksamheten Stadsdelsmammor, 
som initierades under tiden som oppositionen var med och styrde. 
Vidare vill oppositionen också se ett särskilt föreningsbidrag för att 
stödja kvinnors organisering. För att kunna nå visionen om En 
världsstad i miniatyr krävs det en politisk vilja att tillgängliggöra 
stadsdelen och möta de behov som medborgarna har så att alla 
ingår, och kan ta del av, målbilden. 
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Därför hade vårt visionsdokument under majoritet annorlunda 
inriktningsmål. 
  
Ett Stockholm som håller samman 
Ett klimatsmart Stockholm 
Ett ekonomiskt hållbart Stockholm 
Ett demokratiskt hållbart Stockholm 
  
Med tanke på den akuta klimatkris som vårt samhälle befinner sig i 
saknar vi dock tydligare skrivningar kring hur vår stadsdel ska bli 
en aktiv plats för klimatsatsningar. Det är bra att exempelvis 
cirkulär ekonomi nämns, dock förtjänas klimatkrisen och vad vår 
stadsdel kan bidra till att lösa den i framtiden större utrymme än det 
är fallet i nuvarande utkast. 
För oppositionen är det av stor vikt att stadsdelens klimatarbete inte 
stannar vid tillgång till tunnelbana och cykelverkstäder utan att vi 
aktivt ska bli ett område för rejäla klimatsatsningar så som solceller 
på stadsdelens egna byggnader, inga fossila bränslen i tjänstefordon 
eller andra motordrivna maskiner i stadsdelens tjänst eller 
ytterligare satsningar på återvinning och återbruk av material och 
konsumtionsvaror för att nämna några exempel. 
  
Därför anser vi: 
 
– Att visionsdokumentet bör kompletteras med ett särskilt stycke 
kring stadsdelens framtida klimatprofil tack vare ett aktivt 
klimatarbete som lyder som följande: 
  
Den klimatneutrala stadsdelen 
  
2040 har Skärholmen varit en klimatneutral stadsdel i flera år. I 
samarbete mellan förvaltningen, förenings- och näringslivet har 
Skärholmen visat hur en stadsdel långsiktigt kan bli klimatneutral. 
Genom egen elproduktion på stadsdelens tak, fossilfria bilar och 
maskiner i stadsdelens verksamheter samt ett aktivt arbete med 
återvinning och återbruk av material och varor visar Skärholmen att 
ett pulserande samhällsliv är möjligt utan fossila utsläpp. 
Skärholmen har därmed även blivit en inspirationskälla för andra 
städer runtom i Sverige och globalt. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-03-24 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Skärholmen 2040 – En världsstad i miniatyr 
Särskilt uttalande 
Vi från Sverigedemokraterna välkomnar detta visionsdokument. Vi 
har dock ett par reflektioner kring hur dessa visioner ska kunna 
uppnås. Det handlar om Hälsa och Trygghet. 
Vi tror att arbetet med att stävja kriminalitet måste intensifieras för 
att kunna uppnå flera av visionerna i dokumentet. En eventuell 
kvarvarande kriminalitet kommer påverka området negativt. Inte 
minst visionen om ett gott näringsliv. Här tror vi att det 
samverkansavtal som finns med den lokala polismyndigheten 
kommer vara en viktig del att detta intensifierade arbete. 
  
Det är utmärkt att dokumentet belyser områdets unika karaktär av 
plats för rekreation. Dock tror vi att områdets sämre hälsotillstånd i 
populationen kommer behöva adresseras mer och mer konkret 
framöver. Möjligen i samarbete med regionen (med ansvar för 
hälsan). Det i sin tur belyser behovet av att ha tillgång till 
vårdcentral i stadsdelens alla delar. Och vi tror att vi kommer 
behöva vårdcentraler som mer aktivt jobbar med den allmänna 
hälsan. Det är bra att ha en vision om ett område med höga 
rekreationsvärden, men det ännu högre värdet är att medborgare 
utnyttjar detta för att förbättra sitt hälsotillstånd. För detta kommer 
det att krävas attitydförändringar och opinionsbildning. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/139-1 (Godkänd - R 1) Tjut - En världsstad i 
miniatyr. 

 SKHLM 2022/139-2 Skärholmen 2040 - En världsstad i 
miniatyr. 
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§ 32 
Kvartalsrapporten om avfalls- och sophantering  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/1059 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
kvartalsrapport om avfalls- och sophantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmen stadsdelsnämnd lämnade den 25 mars 2021 in en 
skrivelse gällande nedskräpning vid återvinningsstationer och i 
soprum i stadsdelsnämndsområdet. Förvaltningen besvarade 
skrivelsen med ett tjänsteutlåtande som godkändes av nämnden vid 
sammanträdet den 26 augusti 2021. Nämnden beslutade bland annat 
att förvaltningen kvartalsvis ska inkomma med en rapport om 
arbetet inom platssamverkan gällande avfalls- och sophantering 
samt statistik över antal inkomna felanmälningar (och åtgärder) via 
appen Tyck till. 
I denna andra kvartalsrapport rapporterar förvaltningen att 
nedskräpningsfrågan lyfts återkommande i forumen för 
platssamverkan i Vårberg och Bredäng, där olika åtgärder planeras 
under vårterminen. Samverkan med trafikkontoret och andra 
berörda aktörer fortsätter och förvaltningens eget arbete med 
renhållning samt kommunikationsinsatser genomförs löpande. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1059-1 (Godkänd - R 1) Kvartalsrapporten 
om avfalls- och sophantering. 
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§ 33 
Verksamhetsberättelse VB 2021 för medicinskt ansvarig 
sjuksköterska  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/63 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner verksamhetsberättelse 
2021 för medicinskt ansvarig sjuksköterska och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) har ett lagstadgat ansvar 
för kvalitet och patientsäkerhet i de särskilda boendeformer där 
kommunen bedriver hälso- och sjukvård, det vill säga Sätra vårdoch 
omsorgsboende (VoB) och socialpsykiatrins profilboende. 
I MAS arbetsuppgifter ingår, bland annat att revidera och upprätta 
lokala regler för hälso- och sjukvård utifrån den lagstiftning som 
finns. 
MAS följer också upp hälso- och sjukvården på Sätra VoB och 
socialpsykiatrins profilboende genom, bland annat utvalda hälsooch 
sjukvårdsindikatorer. Resultatet av uppföljningen på Sätra VoB 
visar att resultatet är bättre än förra året men att verksamheten inte 
helt uppnår ett godkänt resultat inom vissa områden utifrån 
verksamhetens uppsatta mål och gällande rutiner, till exempel 
genomförda riskbedömningar för fall, undernäring och trycksår. 
För att komma till rätta med bristerna har verksamheten beslutat att 
arbeta med tre prioriterade områden under 2022, nämligen 
nutritionsvårdsprocessen, det fallförebyggande arbetet och 
avvikelsehanteringen, vilket framgår av verksamhetsplanen 2022. 
För att säkerställa att verksamheten når sina mål inom dessa 
områden, kommer fortsatt systematiska och strukturerade 
egenkontroller att genomföras under året och resultaten kommer att 
redovisas i tertialrapporterna och i verksamhetsberättelsen. 
Förvaltningen anser i och med detta att MAS medverkar till att 
säkerställa att patienterna i den kommunala hälso- och sjukvården 
får en god och säker hälso- och sjukvård vård med god hygienisk 
standard utifrån sitt lagstadgade ansvar. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/63-1 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberättelse 
2021 VB för medicinskt ansvarig sjuksköterska. 
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§ 34 
Boendeplan för äldre 2023 med utblick mot 2040 region 
Västra söderort  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/33 
 

Beslut  
Nämnden godkänner underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen för region Västra Söderort. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen och Hägersten-Älvsjö har 
enligt uppdrag från äldreförvaltningen reviderat den gemensamma 
äldreboendeplanen för regionen Västra Söderort. 
Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av vård- och 
omsorgsboende kan tillgodose behovet under de närmaste åren. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner boendeplanen för 
region Västra Söderort. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
 Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut: förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Carl Henrik Kaldaras (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Jamila Hassan Khali (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 
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Bilaga 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Sida 36 (60)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-03-24 

 
Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-03-24 
  
Boendeplan för äldre 2023 med utblick mot 2040 region Västra 
söderort 
  
Dnr SKHLM 2022/33 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
  
1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
2. Att stadens mål ska vara 60 procent kommunalt 
huvudmannaskap. 
3. Att därutöver anföra följande. 
  
Det är angeläget att staden har en kommunövergripande planering 
för äldreboendet. Vår utgångspunkt är att staden har ett ansvar för 
att säkerställa att tillräckligt många bostäder för äldre byggs. Den 
plan som nu ligger kommer inte uppfylla det och behöver därför 
arbetas om. Planen lyfter vikten av att öka ambitionerna i byggandet 
av seniorbostäder, vilket vi instämmer i. Vi ser ett ökat behov av 
seniorbostäder, i den meningen att det behöver fyllas en lucka 
mellan egen ordinarie bostad och vård- och omsorgsboende. 
Stadens boendeplan ska ligga till grund för efterföljande års 
markanvisningar och vi vill se en målsättning till år 2040 på minst 
12 600 bostäder för äldre, varav 5 000 seniorbostäder, 2 600 vård- 
och omsorgsbostäder och 5 000 hyresrätter som är 
tillgänglighetsanpassade för äldre i ordinarie bestånd. Vi håller med 
pensionärsrådet i Skärholmen om deras yttrande och har därför valt 
att lägga in pensionärsrådets yttrande i vårt förslag till beslut: 
”Idag är vi drygt 5000 ålderspensionärer, som bor i Skärholmens 
stadsdelsområde; om 20 år uppskattningsvis 60-70 % fler. De flesta 
av oss vill bo kvar i Skärholmen, och helst i ett eget hem så länge 
som möjligt. Men många bor idag i bostäder, som inte är anpassade 
för oss äldre, t ex 3-våningshus utan hiss. Då vill man gärna flytta 
till ett seniorboende 65+, med tillgång till ett aktivitetscenter och i 
hyresrättsform, eftersom bostadsrätt både blir för dyrt och som 
pensionär får man kanske inte tillräckliga bostadslån. Stadens mål 
är 3600-4200 nya seniorbostäder till år 2040. Av dem planeras ca 
1500 genom Micasas försorg. För att uppfylla målet behöver 
resterande lägenheter tillkomma hos övriga allmännyttiga bolag 
eller hos privata aktörer. Exploateringsnämnden har uppdraget att 
årligen markanvisa 300 seniorbostäder upplåtna med hyresrätt. I 
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Skärholmens stadsdelsområde finns idag bara ca 300 
seniorlägenheter, men inom ramen för projekt Fokus Skärholmen 
finns f n inga inplanerade byggnationer av nya sådana. Det är därför 
angeläget att Stockholms stad verkar för en utbyggnad av 
seniorboenden i Skärholmen, att förmedlas via 
Bostadsförmedlingen utan behov av biståndsbedömning.” 
Den blågröna majoriteten förutsätter bekymmerslöst att närmare 1 
600 platser, motsvarande 20 boenden, kommer att tillkomma genom 
privat nyetablering. I dagsläget finns sju av staden kända privata 
projekt där planering pågår. Övriga platser förutsätts i boendeplanen 
framför allt tillkomma under andra halvan av 2030-talet. Det är ett 
alltför ansvarslöst och bekymmersfritt antagande att hoppas att 
privata företag kommer att bygga och driva äldreboenden i denna 
nu föreslagna utsträckning. Den nuvarande planeringsinriktningen 
är en ändring som helt uppenbart kommer att få stora konsekvenser 
för staden och vi har fortfarande inte fått se några risk- och 
konsekvensanalyser. Det är en riskfylld lösning som även riskerar 
att minska jämlikheten inom olika delar av staden. Det är vår 
mening att vi inte har råd att chansa med stadens nuvarande och 
framtida äldres boenden och lägga dem i händerna på marknaden. 
Dessutom har pandemin visat oss att när det snabbt behöver 
iordningställas särskilda lokaler är det av stor vikt att staden själv 
har rådighet över lokaler. 
  
Vi har under en lång tid satt 60 procent kommunalt 
huvudmannaskap som nödvändigt för att kunna ta ansvar för 
verksamheten. Då kan staden behålla rådigheten över platserna och 
säkerställa kvalitets- och kostnadsutveckling.  Genom rådigheten 
kan staden säkerställa rätt kompetens, goda anställningsvillkor och 
en god kvalitet. De senaste årens tvångsprivatiseringar visar att den 
borgerliga ledningen i realiteten prioriterar ned kvaliteten till 
förmån för en ökad andel privat verksamhet. Stockholms stad ska 
därför återgå till ett mål om att tillskapa minst 60 procent av 
behovet med kommunalt huvudmannaskap. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/33-2 (Godkänd - R 1) Boendeplan för äldre i 
region Västra söderort 2023-2040. 

 SKHLM 2022/33-3 Bilaga 1. Boendeplan för äldre 2023--
2040 synpunkter från Pensionärsrådet. 

 SKHLM 2022/33-4 Bilaga 2. tabellmall västra söderort 
2023. 
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§ 35 
Boendeplan 2022-2032, bostad med särskild service Sol 
och LSS  
- beslutsärende 
SKHLM 2022/34 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner underlaget till den 
stadsövergripande boendeplanen från region västra söderort. 
Underlaget skickas till Socialförvaltningen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningen samordnar arbetet med boendeplanen för 
bostäder med särskild service för målgrupper inom området för 
funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Syftet med den 
stadsövergripande boendeplanen är att tillgodose behoven av 
bostäder med särskild service samt att minska antal icke verkställda 
beslut och antal placeringar utanför valfrihetssystemet avseende 
dessa bostäder. Med hjälp av en stadsövergripande boendeplan kan 
Stockholms stad öka möjligheterna att bättre planera och tillgodose 
alla brukares behov och önskemål vad gäller bostäder med särskild 
service inom valfrihetssystemet. Underlagen till den 
stadsövergripande boendeplanen lämnas av de fyra regionerna 
västerort, innerstaden, östra söderort och västra söderort. 
Skärholmens- och Hägersten-Älvsjös stadsdelsnämndområde utgör 
region västra söderort. 
Regionen prognostiserar ett ökat behov under hela prognosperioden, 
som inte tillgodoses av varken staden eller regionen i dagsläget. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner boendeplanen för 
region västra söderort. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-03-24 
  
Boendeplan för särskilt boende för personer med 
funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2022 – 2032 region 
Västra söderort 
  
Dnr SKHLM  2022/34 
  
Ärende 35 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Särskilt uttalande 
För att alla ska ha rätt och möjlighet till en bostad som är anpassad 
efter den enskildes behov och förutsättningar behöver staden öka 
antalet anpassade bostäder.  Det yttersta ansvaret för detta ligger 
hos staden, som tillsammans med stadsdelsnämnderna bör 
säkerställa att behovet av bostäder till rimlig kostnad tillgodoses, 
bland annat i samverkan med bostadsbolagen, 
stadsbyggnadsnämnden, exploateringsnämnden och 
fastighetsnämnden. Vi instämmer i socialborgarrådets uppfattning 
om att fler bostäder för personer med funktionsnedsättning måste 
byggas - och det är under all kritik att de planerade bostäderna 
enligt Boendeplan 2021-2031 inte kommer att täcka behoven de 
kommande åren. Enligt den aktuella planen räknar man med att det 
kommer fattas 506 lägenheter med särskild service år 2031. 
Vi ställer oss också kritiska mot att staden hamnar i ett läge där man 
istället tvingas köpa platser utanför de egna verksamheterna - det 
slår hårt mot framförallt mot de boende som egentligen vill ha 
möjlighet att bo i ett område de trivs i och redan känner till - men 
istället tvingas de alltså flytta för att det inte finns några andra 
alternativ i stadens egna ägo. Detta är ett otroligt intrång i en 
persons integritet och privatliv och det är häpnadsväckande att 
personer med behov av SoL och LSS inte har möjlighet att själva 
bestämma var de vill bo - något som andra människor tar för givet. 
Staden måste se över den befintliga Boendeplanen och utveckla den 
till kommande år - det behövs en nytt helhetsgrepp kring 
planeringen av bostäder för den här målgruppen för att kunna 
garantera att alla bostäder som behövs kommer att byggas för att 
täcka behovet.  
Slutligen vill oppositionen att berörda nämnder framöver, i 
samband med bostads exploateringsprojekt, ska pröva om projekten 
kan innehålla en andel om minst fem procent lägenheter för särskilt 
boende, med prioriterad inriktning på boenden inom 

Sida 40 (60)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-03-24 

funktionshinderomsorg och socialpsykiatri. På så sätt kan staden 
garantera att man alltid täcker upp för behovet av anpassade 
bostäder.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/34-2 (Godkänd - R 1) Boendeplan för särskilt 
boende för personer inom funk/soc.psyk. 

 SKHLM 2022/34-4 Bilaga 1 Boendeplan för särskilt boende 
för personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 
2022 - 2032. 

 SKHLM 2022/34-5 Bilaga 2 Excelformulär boendeplan BSS 
LSS SOL 2022-2032. 

 SKHLM 2022/34-6 Bilaga 3 Vägledning boendeplan 
2021.2022. 

 SKHLM 2022/34-7 Bilaga 4 Befolkningsdata. 
 SKHLM 2022/34-8 Bilaga 5 Swecos rapport prognos BSS. 
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§ 36 
Reviderad framkomlighetsstrategi  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/1038 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikkontoret har tagit fram ett förslag på framkomlighetsstrategi 
för Stockholm som nu skickas på remiss. Förslaget har som 
övergripande mål att prioritera gång, cykel, kollektivtrafik samt 
effektiv godstrafik. 
Förvaltningen välkomnar förslaget till reviderad 
framkomlighetsstrategi, som kommer att utgöra ett värdefullt 
underlag vid avvägningar kring olika prioriteringar i arbetet med 
underhåll och anläggning av gång- och cykelvägar som ligger inom 
förvaltningens rådighet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Carl Henrik Caldaras (V) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-03-24 
  
Reviderad framkomlighetsstrategi 
  
Dnr SKHLM 2021/902 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
Särskilt uttalande 
Oppositionen i Skärholmen välkomnar den reviderade 
framkomlighetsstrategins övergripande inriktning att prioritera 
gång, cykel och kollektivtrafik. Dock måste alla trafikslags 
framkomlighet inte begränsas. Det kan finnas utifrån ett 
funktionshinderperspektiv avseenden att prioritera möjligheten för 
bil, vad gäller färdtjänst och annan typ av transport. Stockholm ska 
vara en stad för alla, utan fysiska hinder eller barriärer i stadsmiljön 
som bidrar till att människor stängs in. Vi vill dock lyfta några 
särskilda utmaningar som staden står inför. Det gäller 
framkomligheten för äldre och personer som lever med 
funktionsnedsättning under vintertid. Bristfällig snöröjning leder till 
att personer med funktionsnedsättning och äldre blir isolerade. 
Gruppen funktionsnedsatta och äldre är trafikanter som är särskilt 
utsatta i trafiken. Fler insatser behövs för att öka tillgängligheten 
och framkomligheten för denna grupp. 
Avslutningsvis vill vi adressera problematiken kopplat till el-
sparkcyklar, även dessa verkar inlåsande för många äldre i staden, 
och kringskär mångas rörlighet i staden. Vi har såväl i 
funktionshinderrådet som i kommunfullmäktige krävt krafttag från 
majoriteten för att komma tillrätta med problemen, men ytterst lite 
har hänt under mandatperioden. Vi anser att staden kan göra långt 
mer för att komma tillrätta med dessa privata företags sparkcyklar, 
som oombett pryder stadens gator i vartannat gathörn och allt 
däremellan. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-03-24 
Dnr Skhlm 2021/1038 
Tapani Juntunen (SD) 
                                                                                                             
                                                                                                       
Mari Malm (SD) 
  
Stockholms stads framkomlighetsstrategi 
Särskilt uttalande 
I framkomlighetsstrategin har man delat upp biltrafik (person), 
godstrafik, vägburen kollektivtrafik. Det ger ett skenbart intryck av 
att detta kräver helt olika typer av yta. I själva verket är det så att 
olika typer av fordon faktiskt kräver mer väg. Det är gemensam yta 
för väg alla dessa olika trafikslag behöver. Ärendet belyser inte 
tillräckligt det som vi tror kommer öka i framtiden, att olika former 
av tjänster som medborgare efterfrågar kommer öka och därmed 
också resultera i att mer fordonstrafik kommer genereras. Det kan 
handla om företag som hämtar avfall hos privatpersoner eller andra 
tjänster som utförs i hemmet. Det i sig skapar mer trafik.  Denna 
kategori borde också tilldelas ett eget begrepp. Som ”tjänstetrafik” 
Vi tror på ett övergripande plan att bilen som fenomen kommer helt 
överleva klimatomställningen. Samma gäller alla andra typer av 
fordon för gods och för kollektivtrafik samt för tjänster. 
Vi befarar att om man inte pekar ut tydligt vägar för denna 
gemsamma fordonstrafik som ett prioriterat område så kommer 
strategin för framkomlighet istället bli en strategi för minskad 
rörlighet och mer köer, förmodligen för alla typer av resenärer. 
För oss är det viktigt att vi värnar framkomligheten för alla 
trafikslag. Är det så att utrymmet är begränsat så är det ytterst 
angeläget att man ser till helheten så att framkomligheten finns för 
alla trafikslag. 
Sist men inte minst är säkerheten viktig för alla trafikslag och 
medborgare. Av underlaget i ärendet kan man se i statistiken att alla 
typer av trafikslag är behäftade med olyckor. Det 
olycksfallsstatistiken också pekar på är att olyckor inte är 
begränsade till olyckor på grund av begränsad framkomlighet 
orsakad av konkurrens mellan trafikslag på gemensam yta utan 
olyckor är också ett resultat av andra faktorer, som till exempel 
otillräcklig halkbekämpning. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1038-3 (Godkänd - R 1) Reviderad 
framkomlighetsstrategi. 

 SKHLM 2021/1038-1.3 Bilaga 1 - Framkomlighetsstrategi - 
många möjligheter till rörelse och vistelse 
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§ 37 
Strategi för idrottsanläggningar  
- svar på remiss 
SKHLM 2022/53 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Idrottsnämnden har beslutat om en strategi för idrottsanläggningar 
som nu har skickats på remiss av kommunstyrelsen. I strategin 
beskrivs idrottsanläggningarnas funktion och vilken betydelse de 
har för staden och stockholmarna samt de stadsövergripande 
styrdokument strategin behöver förhålla sig till. Fyra övergripande 
strategier presenteras, vilka ska vara vägledande i stadens arbete 
med idrottsanläggningar. Dessa övergripande strategier är 
jämställdhet, jämlikhet, bredd i utbud samt klimat och miljö. I 
strategin presenteras även en behovsanalys för idrottsanläggningar 
samt fem övergripande inriktningsområden. 
Förvaltningen anser att strategin ger en god inblick i framtida behov 
av idrottsanläggningar inom staden och respektive 
stadsdelsnämndsområde, men även hur stadens förvaltningar och 
bolag ska samverka inom området för att tillgodose framtidens 
behov gentemot invånare. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
 Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut: förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut.. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
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Ledamoten Carl Henrik Kaldaras (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Jamila Hassan Khali (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-03-24 
  
Strategi för idrottsanläggningar 2022-2026 
  
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
  
Förslag till beslut 
  
Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut 
Att därutöver anföra följande 
  
Oppositionen välkomnar att idrottsnämnden tagit fram ett förslag 
till strategi för idrottsanläggningar 2022-2026 och noterar att 
strategin bekräftar det väl kända underskottet på idrottsanläggningar 
i staden. Det är därför utmärkt att behoven av olika typer av 
anläggningar i stadens 13 stadsdelsområden har konkretiserats, så 
att nya investeringar kan styras mot en mer jämlik och jämställd 
fördelning i staden. Strategin bör därför kunna bli ett stöd i arbetet 
med socialt värdeskapande stadsutveckling för att nå en socialt 
hållbar stad. 
Vi hade önskat att staden på Vårbergs IP hade fullföljt sina planer 
att bygga ut idrottsplatsen, sina projekteringar för att bygga en ny 
multihall innehållande en fotbollshall, en idrottshall, 
servicefunktioner till uteidrottsytorna, boulebanor, en blackbox och 
lokal för fritidsändamål samt sina pågående projekt att anlägga 
konstgräsplaner. SISAB borde även fått behålla uppdraget att bygga 
en grundskola i närheten av Sätra IP. Vi anser att samplanering och 
planering i tid är en klokare placering av skattebetalarnas pengar 
istället för att hoppas att anläggningsbristen ska lösas genom OPS-
lösningar. 
Under föregående mandatperiod, när den rödgrönrosa majoriteten 
hade ansvaret för idrotten, gjordes en historisk uppryckning. Vi 
dubblerade investeringarna och började bygga ikapp lokalbristen. 
Vi gjorde riktade satsningar och ökade stödet till föreningar för att 
skapa möjligheter för alla att ta del av idrott och föreningsliv. 
Mellan 2014 och 2018 färdigställdes fyra fullstora idrottshallar, 19 
nya konstgräsplaner samt renoveringar genomfördes av ett antal av 
stadens sim- och idrottshallar. I en stad som växer ökar bristen på 
idrottsanläggningar. Bara för att för samma tillgång till 
idrottsanläggningar som Göteborg skulle vi behöva bygga 24 
fotbollsplaner, 45 stora idrottshallar, 10 ishallar och 3 simhallar. 
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Den grönblå majoriteten lägger alla ägg i samma korg och hävdar 
därför att marknaden ska bygga och drifta idrottsanläggningar. 
En grundläggande synpunkt från oss är att för långsiktiga 
lokalbehov är det mest ekonomiskt fördelaktigt att äga lokalerna, 
vilket innebär att samhällsfastigheter såsom exempelvis 
idrottsanläggningar för breda idrotter i huvudsak ska byggas och 
ägas av staden. Under mandatperioden har lokalfrågorna tyvärr i 
stort hanterats på motsatt sätt, trots att majoriteten inte har kunnat 
visa att deras komplexa och icke transparenta samverkansprojekt 
med näringslivet kommer att bli lönsamma för staden sett ur ett 
livscykelperspektiv. 
I strategin resoneras kring vilka idrotter som staden ska försörja 
med anläggningar utifrån bland annat olika idrotters skiftande 
kommersiella potential och risken för att trösklarna att utöva vissa 
idrotter höjs för resurssvaga grupper när lokaler tillhandahålls av 
privata aktörer. Ett sätt att främja mindre idrotters möjligheter att 
hyra lokaler till överkomliga hyror är att främja att källarvåningar i 
de allmännyttiga bostadsbolagens fastigheter upplåts för exempelvis 
dans och kampsport, vilket vi har föreslagit i ägardirektiven för 
bostadsbolagen. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/53-2 (Godkänd - R 1) Strategi för 
idrottsanläggningar - Svar på remiss. 

 SKHLM 2022/53-3 Bilaga 1 - Strategi för 
idrottsanläggningar. 
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§ 38 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 
Båtvaggan 1 i stadsdelen Sätra  
- anmälningsärende 
SKHLM 2019/776 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2019/776-9 Försättsblad. 
 SKHLM 2019/776-10 (Godkänd - R 1) Inbjudan till samråd 

om förslag till detaljplan för Båtvaggan 1 i stadsdelen Sätra, 
S-Dp 2017-19118. 
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§ 39 
Överenskommelse om samverkan mellan förskola, skola 
och socialtjänst inklusive prevention och fritid för 
Skärholmens sdo  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/42 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/42-2 Samverkansöverenskommelse. 
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§ 40 
Inbjudan till gemensam upphandling av lekmaterial 2022  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/70 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/70-4 Vidaredelegation Lekmaterial 2022 
Skärholmen. 
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§ 41 
Riktlinjer vid utplacering av hinder på gång- och 
cykelvägar  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/72 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/72-4 Försättsblad - Riktlinjer vid utplacering 
av hinder på gång- och cykelvägar. 

 SKHLM 2022/72-3 (Godkänd - R 1) Riktlinjer vid 
utplacering av hinder på gång- och cykelvägar. 

 SKHLM 2022/72-5 Bilaga 2- Riktlinjer vid utplacering av 
hinder på gång- och cykelvägar. 
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§ 42 
Anmälan av patientsäkerhetsberättelser 2021 för 
äldreomsorgens och socialpsykiatrins särskilda boenden  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/129 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 652469 2022-02-07 Patientsäkerhetsberättelse 2021 för 
socialpsykitarins boende 

 652470 2022-02-02 Patientsäkerhetsberättelse 2021 för Sätra 
vård- och omsorgsboende (1) 
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§ 43 
Protokoll - Förvaltningsgruppen, år 2022.  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/4 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/4-2 Protokoll 2022-02-17. 
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§ 44 
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd, år 2022  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/6 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/6-2 Protokoll 2022-02-10. 
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§ 45 
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor, år 
2022  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/5-2 Protokoll 2022-02-11. 
 
 
  

Sida 57 (60)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-03-24 

§ 46 
Protokoll - Gruppledarmöte, år 2022  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/2-2 Protokoll 2022-02-17. 
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§ 47 
Balanslista SDN 4/2022-03-24  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/1-6 Balanslista uppdrag - SDN 4/2022-03-24. 
 
 
  

Sida 59 (60)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-03-24 

§ 48 
Övriga frågor  

Beslut  
Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordförande Johan Kling (C) 
sammanträdet kl 20.10. 
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